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В А Р Н Е Н С К И 

Официално издание на Окржжната Постоянна Комисия. 
— |Теяефонъ N9 418. | 

ИЗЛИЗЯ СЕДМИЧНО 

ГОДИШЕНЪ ЛБОНЯМЕНТЪ: 
За общини . . . . . . 200 лева 
За Банки, Д-ства и Учил. Настоятелства. 100 „ 
За частни лица и кооперации . . 50 » 

Т а к с и : 
За обявления на всички общински, обществени, дър

жавни и кооперативни учреждения, на дума или кв. с/м. по 
1 лв. За частни предприятия и лица на дума по 1 лв. на кв. 
с/м. по 80 т . За баланси на кооперации и синдикати на стра
ница по 150 лв. За баланси на Д-ва и пр. на страница 300 лв. 

ЗЯБЕЛЕЖКН: Таксите, се см-Ьтатъ за една публикация 
пои повторение таксите се удвояватъ. 

Е. Балтаджиевъ—агрономъ. 

За редови! сеялки. 
Жътвата на житните култури е от

давна привършена, превозването на сно
пите продължава и сега се намираме 
въ гъстия харманъ, Тамъ гдето има ма
шини вършачки, всъки чака реда си да 
си овършее, а тамъ гдето нт>ма такава, 
всеки въ своя харманъ, съ слабия си 
добитъкъ, съ хергеле, валякъ или дика
ня, ежедневно хвърля по няколко кръе-
чеца, за да ги овършее. Кому лесно, 
кому трудно, вършидбата продължава, 
но една е скръбьта на всички, че зър
ното тази година е малко. 

Още нъма сведения за резултатите 
навсъкжде и не се знае какво ще бжде 
количеството на общо добитото произ
водство, за всеки случай едно е сигур
ното, че то не ще б&де голъмо, че то 
нЪк-ждЬ не ще бжде може би й средно, 
а по-долу и отъ средното, получавано 
друга година отъ декаръ. А колко това 
количество е недостатъчно както за нуж
дите на стопанството, така и изобщо за 
нуждите на земледЬлското домакинство 
може да се сжди отъ факта, че отъ не
го ще се продава за изплащане разни 
задължения, ще се отделя за семе, за 
храна, за изплащане на падари, гове
дари, пазванти и пр. съ една речъ, це
лия бюджетъ на домакинството ще се 
покрие именно отъ това получено зърно. 

Независимо отъ поуката, която всъ
ки стопанинъ требва да извади отъ това 

положение, а именно, че той требва да 
поддържа известно разнообразие въ кул
турите, за да се гарантира редовното 
балансиране на приходоразходптъ си, но 
което въ случая се налага, то е—да се 
направи колкото е възмножно по-голъма 
економпя въ употр-Ьблението на получе
ното зърно, и то поне тамъ, кждЬто мо
же да се направятъ пзвъстни икономии. 

Думата ни е за икономията въ се
мето, кое го ще се употреби за иосенъ. 

Известно е на всички, че при ржч-
нати сепдба количеството на употребе
ното семе на декаръ се движи 20 и 25 
кгр., сиречъ, средно една и половина 
крина. При хвърлянето на това семесъ 
рдка никога но може да се получи едно 
правилно разпределение на зърната, о-
собено тогава, когато нивата не е глад
ко разработена, или когато семето се 
зарови „подъ орало". Много зърна като 
се случатъ въ нъкоя по-широка трап-
чпнка се събпратъ на купъ п като по-
никнатъ гъсто едно на друго си вредятъ, 
други които паднатъ на по-високо се 
отдалечаватъ и местото се оголва, едни 
отиватъ на дълбоко и късно понпкватъ, 
други оставатъ на плитко, понпкватъ 
скоро, но отпосле се повреждатъ и пр. 
Съ една речь, една годема часть, около 
една трета отъ хвърленото семе отива 
напусто, а се използуватъ само оста
налите две трети. 

За икономия въ хвърляне на зър
ното при тоя начинъ на сеяне — съ р-гь-
ка, тукъ п дума не може да става» 
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може обаче да се говори само за 
пром1шение начина на сеянето сиречъ 
подобрение на работата съ цель зърната 
да се равиомърно разпръскатъ, ВСИЧКИ 
да се еднакво дълбоко заравятъ и всич
ки въ едно време да поникнатъ, равно
мерно да се развиятъ безъ да си пре-
чатъ едно на друго и безъ никои да о-
станатъ назадъ, с/ь една речъ, да се пре-
махнатъ всички причини за непзползу-
ването на каква и да е часть отъ хвър
леното семе и следователно, да се хвърли 
толкова семе, колкото действително ще 
поникне и е достатъчно за едпнъ де-
каръ, а то вече не е крина п половина 
(22—25 кгр.), а една крина даже и по-
малко-—12 до 15 кгр. 

Подобно качество на работата при 
сеидбата и такава възможность да се 
намали количеството на хвърленото се
ме, безъ да се повреди на реколтата, 
даже напротивъ. да се осигури но-до-
бра реколта, може да се постигне само 
чрезъ редовата сеидба и то съ специално 
за цельта фабрикуваните, машини-редо-
сеячки. 

Една редовна сеялка стпува около 
15 хиляди лева и ежегодно съ нея ако 
се засьватъ около 300 декара, отъ се
мето което ще се хвърли като се ико-
номпсва по 7—8 кгр., добива се въ една 
година икономия отъ около 2000 кгр., 
на които стойностьта е близо равна на 
стойностьта на една нова редова сеялка, 
сиречъ редоееялката ще може да се ку
пи само отъ икономията на една годиш
ната сепдба. Триста декара сеидба го
дишно, обаче има у малцина наши сто
пани, а мнозинството притежаватъ по-
малко ниви и въ такъвъ случай стой
ностьта на редоееялката ще може да се 
плата отъ икономията на 2 или 3 години 
посЪвания, но нима и това е малка пе
чалба, особено ако може машината ре-
досеялка да се купи на изплащане? А 
още по-лесно е ако по двама-трпма сто
пани се сдружатъ и заедно купятъ 
една редова сеялка за общо ползуване 
или ако кооперациите въ ваЬко село 
вземать за общо ползуване на една, дв& 
п повече редосеялки. 

и а п!1 Ш апН Т а ^ 1 Д и н а с ъ съДействнето 
на Окр. Пост. КОМИСИЯ И помощьта на 
Землед Банка се доставиха за три коо
перации п единъ чаотенъ стопанинъ 4 

редосеялки, които веднага се туриха въ 
действие и тия които ги използуваха, 
както и всички ония, които еж. работили 
и отъ по-рано съ такива, еж. убедени 
въ ползата отъ тЬхъ. Остава да се види 
до колко и презъ тази година ще се 
нам-Ьрятъ лица и кооперации, които да 
се решатъ да направятъ тази крачка 
напредъ къмъ усъвършенствуване на 
земледелската техника, за да имъ се 
даде пълно и заслужено съдействие. 

Една черта само има у нашия зе-
млед-Ьлецъ, а тя е, че той е малко „при-
пренъ", сиречъ, настжпи ли м. Септем-
врий, щомъ завали какъвъ и да е дъждъ, 
той бърза да све и да би ималъ въз
можность Ю дневната си работа би я 
свършилъ за единъ день, макаръ, че 
работата въ качествено отношение мно
го да пострада. А тъкмо затова на по
добни чевръсти земледъмщи редовата се
ялка не се много нрави, защото тя изи
сква нивата да бжде предварително по
добие разработена отъ разни коренаци 
и тросъкъ, следъ което при благопри
ятна влага сравнително по-полека и вни
мателно макаръ и не при първия дъждъ 
се извършва сеидбата съ пълна сигур-
ность, че ще се добиятъ добри резул
тати. 

Изобщо модерното землед'вдие, къмъ 
което всички тр-вбва да се стремимъ 
изисква не количество, а качественость 
й добра замисълъ въ вевка извършвана 
работа за да имаме успвхъ. 

Нека прочее, изотдалечъ, преди още 
да е наетжпилъ сезона за сеидба, въ 
промежутацитЪ на текущата работа по 
прибирането на реколтата, се погрижимъ 
да приготвпмъ нивитъ- си за една добро
качествена сеидба и си отговоримъ още 
отъ сега благоприятно на въпроса: не е 
ли по-добре да снабдимъ стопанствата 
още тази есень съ редови сеялки, които 
ще ни спестятъ зърното и ще ни гаран-
тиратъ но-добри посЪви? 

Следъ което пъкъ остава да се види 
до колко и какви улеснения биха се 
направили отъ страна на Пост. Комисия 
и «Земл. Банка, въ зависимость отъ броя 
на жедающитъ- да имъ се дадатъ подобни 
улеснения. 
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П. Николовъ. 

Потребителните отдели при кредитните 
кооперации въ селата. 

Единъ въпросъ отъ голъмо значе
ние по който мнънията еж дълени: едни 
еж за тъхъ, други противъ тъхъ, аргу
ментирайки различно. Ако се разучи по
ложението на тъзи отдъли ше се дойде, 
почти безъ изключение, до общата кон
статация, че всички с а „загазяли" т. е. 
всички еж приключили съ загуба, явна 
или скрита, въ форма на лихвитъ на 
вложения капиталъ. Защо това? Защо 
до като частнитъ бакалници преуенъ-
ватъ въ селата и носятъ на стопанйтъ 
си печалби, кооперативнитъ губятъ? 
Нали и еднитъ и другшгЬ еж поставени 
на равни начала по отношение покуп
ката и продажбата? На що се дължи 
тогава този нерадостенъ фактъ: на неу-
мъние, неорганизираность или злоуми-
съль и какъ може да се отстранятъ де-
фектитъ за да се не оставятъ тъзи ка
лифорний — селата — отново въ рж-
цетъ на бакадитъ, почти всички ста
нали богаташи и взели въ ржцетъ си 
цълпя животъ, особено на малкитъ се
ла? На тъзи бодливи въпроси ще се ио-
мжчимъ да дадемъ единъ задоволите-
денъ, до колкото позволяватъ това рам-
китъ на една обикновена статия, отго-
воръ. И така, потръбителнптъ отдъли 
еж „загазили- — какво да правимъ, да 
ги закриемъ ли, или да продължатъ да 
работятъ като отетранимъ дефектитъ и 
имъ дадемъ една подходяща организа
ция? Безспорно, второто. За закриване 
потръбитеднитъ отдъли и дума не тръбва 
да става, кооперацията не бива да от-
стжпва нито крачка отъ веднажъ заво
ювана позиция, безъ особено важни 
причини да еж я принудили да стори 
това, защото отстжплнеието винаги по
нижава духа, намалява дееспособноеть-
та. Потръбителнптъ отдъли ще сжще-
ствуватъ; да видимъ тогава прпчинптъ 
за досегашния имъ неуспъхъ и начинп-
тъ за отстранението му. Капитадътъ съ 
който работятъ отдълптъ е въ всички 
случаи, отъ общия опредъленъ за кре-
дптнитъ нужди капиталъ, а не е съ-
бранъ отдълно специално за цельта. 
Поради това, той е единъ относително 
скжпъ капиталъ, защото тръбва да даде 

освенъ другото и тази лихва, такси, ко
мисионни и др., каквито би далъ, ако 
се вложеше въ заеми. Да не говоримъ 
за неудобствата и мжчяотптттъ, които 
се явяватъ, като се кжса отъ кредита, 
за да се даде на потреблението. Но най-
страшнйя врагъ за потребителния от-
дълъ, това е кредита, вересията, която е 
съсипвала и ще съсипва незакрепналитъ 
още наши иотръбителнп отдъли. Вере
сия, за да живъе отдъла, не тръбва да 
има. Нъма ли вересия—има животъ, има 
ли вересия — смърть! Това тръбва да 
бжде готче нашъ" на ржководптелитъ 
на отдълптъ, като всекидневно, съ всич
ки сили се стараятъ да я ограничаватъ, 
до като я окончателно унищожатъ. За
що — би попиталъ нъкой, — щомъ като 
клиента е сигуренъ? Ето защо: потръ
битеднитъ коонерацп или отдъли рабо
тятъ съ сравнително най-малъкъ капи
талъ въ сравнение съ другитъ, но затова 
тъхния капиталъ е най-лесно обръща-
емъ. Оборотъ! — ето, фигуративно ка
зано, цельта на потребителната коопе
рация. Стремежа е: колкото се може по
вече пати да се „обърне'' капитала. Отъ 
това се ежди и за дейностьта на коо
перацията и за способностьта на ржко
водптелитъ. 

Сега: когато даваме на вересия как
во правимъ? Отъ една страна ние взе
маме отъ кредитния отдълъ безъ да 
предвиждаме лихва, което е правилното, 
а отъ друга страна даваме на вересия. 
сжщо безъ да вземаме лихва за вересий-
ното връме. Значи: за вложенптъ пари 
въ стоки, понеже еж взети отъ кредита 
плащаме лихви, било на банката, било 
на вложпгелптъ, а като даваме на ве
ресия не вземаме лихва за това време, 
което често пжтп отива „до харманъ" 
—сир. 6 месеци. Загуба отъ две страни. 
А и печалбата аслж се изяда отъ вере
сията. Това едно. Друго: капитала на 
потръбителнптъ отдъли и безъ това е 
малъкъ. Като даваме на вересия, ние 
„вързваме" капитала си, стокитъ се свър-
шватъ, а пари нтша достатъчно, защото 
еж заети въ вересии. Принудени сме да 
купуваме .на кредитъ', а тогава ни да-
ватъ долнокачествена и скжпа стока, 
защото не можемъ да вземемъ отъ тамъ, 
отъ гдето искаме, а отъ тамъ, отъ гдъто 
ни дазатъ ,на вересия* и защото търго-
вецътъ си пресмъта и лихвата за вере-
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еийното време. Отъ всичко това се ви
жда каквп неизмерими злини носи вере
сията и затова за благото и успъха на 
кооперацията, тръбва да я премахнемъ. 
Какъ? Това е въ зависпмость отъ мъ-
стнитъ условия, но има и общи сред
ства; консумативните, заеми, организаци
ята на които ще разгледаме при другъ 
случай. И така, до като „вересията" сж-
ществува, потръбителнитъ отдъли не ще 
могатъ да иматъ единъ задоволителенъ 
успъхъ. 

Друга една сжщо така важна при
чина за неуспъха на потръбителнитъ 
отдъли е липсата на доставки на едро. 
Доставянето стокитъ въ нашитъ селски 
кооперации става на дребно, на малки 
количества, като касиеръ-дъловодителя 
или магазинера, сами или придружени 
отъ членъ на управителния съветъ, ку-
пуватъ необходимитъ за магазина стоки 
направо отъ търговеца ангросистъ. По 
този начинъ кооперацията нъма никакви 
изгоди предъ отдъдния бакалинъ, който 
сжщо купува отъ ангросиста. И понеже 
въ едноличната търговия еж позволени 
мълчаливо разнитъ „търговски фокуси": 
невърно тегло, несъразмъренъ амбалажъ, 
долно качество и пр., работи, които ко
операцията непознава или не тръбва да 
познава, то бакалина се явява по-кон-
курентоспособенъ отъ кооперацията, за
щото загубеното отъ цената наваксва 
отъ теглото, качеството, амбалажа и пр. 
Така че, за преуспъването на потръби
телнитъ отдъли необходима е една цен
трала за доставка на едро, нъщо, което 
е осъществено до негдъ и за нъкои про 
дукти отъ централа ,Напредъ" въ Со
фия, която доставя стоки за своитъ 
членове въ провинцията. Почти при 
веъка кредитна кооперация въ селата 
има и потръбптеденъ отдълъ. Въ Бъл
гария има надъ 2000 кредитни коопера
ции; отъ тъхъ най-малко 1500 еж съ 
магазини. Това е една годъма маса кон
суматори, за които заслужава да се на
прави нъщо въ това отношение отъ тия, 
които претендиратъ да ги водятъ! При 
една организация на доставки на едро, 
редицата посредници между производи
теля и консуматора ще бждатъ елими
нирани, а това ще донесе цоефтиняване 
на стокитъ. Не се ли организира едно 
по-пълно иди не доставяне на едро, ма
газините ще си останатъ въ това поло

жение. Струва ми се, че тръбва да се 
последва примъра на „Напредъ" като 
се организира една централа за доставка 
на едро за магазинитъ при кредитнатъ 
коопераци въ селата. Това ще бжде 
една инициатива отъ голъмо значение 
за развитието на кооперацията въ села
та и затвърдяване кооперативната идея 
всредъ маситъ. 

Неподготвеностьта на ржководния 
персоналъ на кооперациитъ е третата 
причина, както за общия кооперативенъ 
вървежъ, тъй и частно за потребител
ния отдълъ. Тъй като кооперацията въ 
основата си е едно търговско предприя
тие, въ най-благороденъ и чистъ сми-
сълъ на думата, сложено на строго мо
рални начала, то при днешнитъ сложни 
икономически отношения, необходима е 
една солидна подготовка на ржководния 
персоналъ — тъкмо това, което съ мал
ки исключения липсва на нашитъ коо
перации. Ще се възрази: „на такива 
хора е необходима годъма заплата". Аб
солютно върно! Но нима когато изли-
зашъ на економическия фронтъ, тръбва 
да бждешъ съ по-лоши оржжия отъ про
тивниците, си ? Срещу специално подго
твения и богато плащанъ персоналъ при 
чаетнигъ предприятия, какво иматъ коо
перациитъ ? Въ днешнитъ дни само иде
ализма е недостатъченъ. Той може да 
допълни възнаграждението, но не и да 
го съставлява изключително. Тъй че не
обходимо е кооперациитъ да иматъ сж-
що така подготвенъ персоналъ. Въ ок-
ржга има доста много коопераци, които 
при единъ добре подготвенъ персоналъ, 
биха достигнали годъми резултати. А 
струва ми се, че кооперациитъ могатъ 
да понесатъ единъ такъвъ разходъ. 

Това еж най-важнитъ причини въ
обще за неуспъха, кждъто го има, на 
кооперациитъ. Да се мжчимъ да ги от-
странимъ — ето една отъ първитъ зада
чи за кооперативния дъятель. 
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Конференцията но бубарството. 
Тютюнътъ, зърнените храни и пашкулите,— 

това ех четирите иай-гол4ми пера на нашия износъ. 
За засилването ва вс4ко едно отъ техъ може да се 
направи по нещо, но най-благоприятни переспек-
тввн ни представлява днесъ пашкулното производ
ство. Ако за нашите тютюни и други некои про-, 
изведения може да става въпросъ за ограничени 
пазари, за пашкулите и суровата коприна това 
съвсемъ не е така. 

Производството на пашкули е ограничено въ 
едннъ малъкъ брой държави, въ числото на които 
за щастие, влиза и нашата страна. Търсенето и 
консумацията на коприната, отъ друга страна, презъ 
последните години, е достигнало до грамадни раз-
м4ри. Днесъ се носятъ копринени дрехи и се фа-
брикуватъ копринени изделия повече отъ всеки 
другъ пхть. Това се забелязва особено въ богатите 
държави, въ страните на долара и стерлинга. Въ 
пилия светъ днесъ се произвежда общо около 40 
милиона кгр. сурова коприна, отъ която 75 на сто 
се пласира въ Съединените Щати. Производството 
на сурови пашкули въ света достига 500,000,000 
клгр., отъ които на България се падатъ само 
1,700,000 клгр. При такова едно грамадно произ-
водство,„удвояване, дори удесеторяването на нашето 
производство не би указало никакво влияние на 
сйтовния пазаръ. 

Условия за увеличението на нашето пашкулно 
производство има: черницата вирее навс4къде, го-
^ма часть отъ населението не е чуждо на тоя 
поминъкъ, самото бубохранене е лека работа, която 
трае 35—40 дена и получениятъ продукта — па
шкулите се продаватъ веднага въ брой. Защо то
гава въ това отношение да не вървимъ по стъп

ките на една Италия, която изнася годишно за 15 
милиарда лева коприна, най-важното й износно 
аеро — 25 на сто отъ общия износъ? На единъ 
*в. километъръ повърхность у насъ се падатъ 17 
килограма произведени пашкули, а въ Италия 163. 
«ь н4кои нейни провинции, като Ломбардия и Ве
неция, това производство достига до 640 кгр. на 
8в- километъръ. 

Пра това положение на въпроса, едно обехж-
Дане на въпросите въ свръзка съ бубарството, беше 
веобходимо. И действително, на 4 и 5 т. м. гос-
Щввъ министра на земледелието и държавните 
вмоти свика конференция по бубарство, въ която 
взеха участие около 40 души поканени и гости 
бУбохранители, треньори, търговци на пашкули и 
Длъжностни лица. Г. министра направи обширно 
а?лоа:ение за това, което бубарството требва да 
^$Де у насъ, като нахвърли редица въпроси, по 

които искаше да чуе мнението на поканените све-
дущи лица. Разгледаха се въпросите: 

1. Засилване културата на черницата. 
Безъ черници не може да има бубохранене. Съ сж-
ществующите у насъ черници, при положение, че 
всички до една се нзползуватъ, не могатъ да се 
произведатъ повече отъ 2,500,000 кгр. пашкули. 
Желанието на г. министра е, въ едно кхео време 
да се засадятъ 250,000 декари съ нови овощни 
градини, като за цельта се намерятъ държавни, 
общински и други обществени места, които да се 
раздадатъ при известни условия на населението. 
Дирекцията на Т. 3. 0. ще посочи свободни дър
жавни, фондови и безстопански земи, които следъ 
като бъдатъ прегледани отъ лица специалисти, да 
се нзползуватъ за черничеви насаждения. Болшин
ството отъ присатствующите въ конференцията по
срещнаха съ възторгъ тая идея и намериха, че тя 
може и требва да се реализира, макаръ, може би, 
не така скоро в въ желаните размери, понеже ще 
се срещнатъ трудности за намиране нужните сво
бодни земи и ще требва да се подготви нуждния 
черничевъ разсадъ, какъвто за сега въ страната не 
се намира. 

2. Бубено семе и раси буби. До 1896 го
дина бубено семе у насъ не се произвеждаше. 
Нуждаото такова се внасяше отъ странство. Въ 
последствие се откриха курсове за треньори и ме
стното производство постепенно се засилваше за 
сметка на вноса отъ странство, докато презъ по
следните 3—4 години вече правимъ значителенъ 
износъ на бубено семе за Кавказъ, Персия и други 
места изъ Близкия изтокъ. Но отношение качест
вото на местните раси бубите не отстхнватъ на 
чуждестранните, както по количество ва получава
ните пашкули отъ унция семе, така и по отноше
ние рандемана на пашкулите. Действително, не
кои италиански в французсва раси, върху които 
е работено съ десятки години, при по-добри усло
вия отъ колкото у насъ, превъзхождатъ по каче
ство местяит4 жълти раси, но това не значи, че 
последните требва да бъдатъ пренебрегнати; необ
ходимо е да се работи чрезъ подборъ и кръстосване 
за подобрението имъ, нещо което некои треньори 
вече извършватъ съ успехъ. 

3. Бубарници. За едно разширено бубарство 
ще съ необходими и повече помещения. Лошиг* 
резултати н отъ бубохраненето въ много места се 
дължатъ не толкова на бубеното семе, отколкто на 
нехигиеничнв помещения и неправилно отхранване 
на бубите. За бубохранение могатъ съ успехъ да 
служатъ жилищата на челов*ка н плевниците, но 
необходимо е те предварително да бхдатъ добре 
почистени и да се гарантира редовното имъ про
ветряване. Въ некои места, главно изъ южна Бъл-
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гария, където се отхранватъ буби въ по-големо 
количество, необходимо е да се направятъ специал
ни бубарници, които постройки за да се рентиратъ 
могатъ да се използуватъ и за складове на различ
ните произведения огъ селското стопанство, както 
и за живеене. Особено голема нужда отъ бубарници 
се чувствува въ Овиленградъ и Любимецъ, които 
презъ време на войната беха опожарени. Презъ 
тази година въ Свиленградъ и въ не кои други ме
ста е останалъ веизползванъ твърде много черни-
чевъ листъ, порани липса на помещения. Министер
ството на земледелието ще изработи единъ нриго-
денъ за нашите условия типъ планъ за бубарница, 
който ще се дава на желающи да си построятъ 
такава. Ще се взематъ мерки, щото държавните 
кредитни учреждения да улесняватъ съ средства 
желающите да си построятъ бубарници. 

4. Филатури. Нуждата отъ такива е без
спорна. Те ще създадатъ по-добри и стабилни цени 
на пашкулите, те се създаде работа на мнозина 
и ще се получи единъ продуктъ — конринената 
прежда, която се търси твърде много и има по-
сигуренъ пазарь. Строежътъ на държавни филатури 
не е за препоръчване. По-добре е, ако тази работа 
се поеме отъ вещи частни лица, подпомогнати съ 
кредитъ. Изказаха се мнения, предвидъ наличностьта 
на помещение и двигателна сила въ Харманлий, 
В. 3. Банка да инсталира тамъ една филатура, 
която н!ша да. костува много скъпо и която може 
да служи и като заведение за изпитване официално 
рандемана на пашкулите и качествата на конрината. 

При големия интересъ, който господинъ ми-
нистра на земледелието прояви къмъ бубарството, 
вложената енергия и настойчивостьта му да се даде 
широко развитие на този поминъкъ, конференцията 
завърши съ общо въодушевление на всички да ви-
дятъ реализирани ло-скоро предлаганите мероприя
тия, 8а да може бубарството у васъ да заеме онова 
место, което му подобава. 

Т. Шоповъ. 

Официшнъ отдЪлъ. 
Варненска 

Окржж. Постоянна 
Комисия 
№ 3042 

17. VIII. 1926 год. 
гр. Варна. 

Окржжно. 

До Г. Г. 
въ окръга. 

Кметовете 

Поканете всички записани за саан-
ски кози да внесатъ веднага (най-късно 
до 1 Септемврий т. г.) предполагаемата 
стойность на веъка коза 2,000 лева. ко

ято ако не бжде достатъчна, недоети-
гътъ ще ее поиска допълнително, а ако 
има излишъкъ той ще бжде повърнатъ, 

Въ случай, че се доставятъ по-мал
ко отъ исканитъ кози, при раздаванието 
имъ ще се предпочитатъ ония села 
лица, която дадатъ по годъма гаранция 
за запазване расата. 

Председатель: М. Бояджиевъ 
Агрономъ: Е. Балтаджиевъ 

[ а р н ь о м а Общинска Скотовъдна Комисия—Варненско 
ОБЯВЛЕНИЕ 

№ 1945 
с. Сарж-гьолъ, 13. VIII 1926 год. 

Общинската Скотовъдна Комисп. 
обявява на интересующитъ се, че на 1. 
IX. 1926 г. отъ 14 до 18 часа въ канце 
ларията на общинското управление Ш 
се отдаде подъ наемъ на наемателъ з. 
срокъ отъ две години скотовъдната нив; 
въ землището на с Сарж Гиолъ въ ме-
стностьта „При корията" цълата ог 
35 декара разделена на 5 парцела всЬк: 
парцелъ отъ по 7 декара. 

Надаването ще бжде на парцелъ. 
Първоначална цъна 100 лв. на дек. 
Залогъ се иска 10%. 
Тържнитъ книжа еж на разположе

ние въ общинското управление. 
Разноскитъ по търга, гербъ, публи

кация и пр. еж за смътка на наемател. 
Закона за Б. О. П. е задължителен 

за г. г. конкурентитъ. 

Председатель Кметъ: не се че»' 
Отчет. Секр. бирникъ: не се чет 

1 - 1 - 4 1 
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щтптт селско о§щнн. управление 
ОБЯВЛЕНИЕ 

№ 1899 
с. Аджемлеръ 3. VII. 1926 год. 

Аджемлерското селско Общ. Упра
вление обявява на интересующитъ се, 
че подъ надзора на сжщото'управление 
се намира едно безстопанствено „Юва" 
магаре женско на 8 год. сиво-бълъ ко-
еъмъ, лъвото ухо отъ върха отръзано. 

Ако въ продължение на 61 день отъ 
днесъ не се явп стопанина му и си го 
вземе, ще се продаде на търгъ, за въ 
полза на общинската каса. 

Общ. Кметь: С. Димовъ 
Сек.-бирникъ: М. Христовъ 

1-1—43 

Земледйлци, заоравайте стър
нищата си! 

1 и н д м ч и т а Училищно Настоятелство. 
ОБЯВЛЕНИЕ 

№ 1 

е. Сандъкчий, 8 Августъ 1925 г. 

Обявява се на интересующитъ се, 
че на 29 августъ т. г. отъ 9—11 предъ 
°бедъ п отъ 2—4 часа следъ обедъ, въ 
Канцеларията на Сандъкчийското учи
лище, ще се произведе публичеяъ търги 
Съ явна конкуренция, за отдаване подъ 
ааемъ за 2 години, следнитъ имоти на 
^анДъкчийското училищно Н-во: 

1) Нива находяща се въ землището 
8 а село Сандъкчий меетностьта *Дара-
аъкъ,« състояща се отъ 40 декара при 

съседи: ръка Камчия и ниви на село 
Сандъкчий. 

2) Нива находяща се въ землището 
на село Сандъкчий, меетностьта ,.Дара-
лъкъ," отъ 60 декара при съседи: ръка 
Камчия и училищната нива на Турското 
Училищно Настоятелство 

3) Керамидарница находяща се въ 
село Сандъкчий съ пристройка саивантъ 
15 на 4 метра. 

Първоначална цъна за нивитъ по 
отдълно е по 1500 лв. годишно, а за 
керамидарницата 1200 лв. 

Искания залогъ е 10% върху пър
воначалната цена. 

Желающи да надаватъ, могатъ воЬ-
ки приежетвенъ день, въ канцеларията 
та на училището да прегледатъ специ-
алнитъ поемни условия на настоятел
ството. 

Нредседатель: Я. Божпловъ 
Секр. Гл. учитель: Н. Поповъ 

1—1—45 

Кпрягдмнсмо общин. скотев. комисия. 
ОБЯВЛЕНИЕ 

№ 466 

с. Карягдж 10 Августъ 1926 г. 

Карягджнската екотовъдна комисия 
обявява за знание на интересующпгв 
се че на 80 Августъ 1926 год. отъ 9 до 12 
часа преди объдъ въ канцеларията на 
общинското управление ще се произве
де търгъ съ съкратенъ срокъ съ явна 
конкуренция за отдаване подъ наемъ 
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скотовъднитъ ниви състоящи се отъ 7 сжственъ день и часъ въ общинското 
парцела отъ 74*7 декара за време отъ управление. 
25 Августъ 1926 год. до 25 Августъ 1928 
година съ първоначална цена 100 лева 
на декаръ годишно. 

Залогъ за правоучастие въ търга е 
10% отъ първоначалната цъна. 

Тържнитъ книжа могатъ да се ви-
дятъ веъки присжтственъ день въ кан
целарията на общинското управление. 

1—1—44 Отъ Комисията. 

Сарж-гьолска Общинска оюгоци Кошйя-Варши 

О Б Я В Л Е Н И Е 
№ 1946 

с. Сарж-гьолъ, 13. VIII. 1926 г. 

Комисията обявява на интересую-
щитъ се, че на 1. IX. т. г. отъ 14 до 18 
часа въ канцеларията на общинското 
управление ще се произведе търгъ съ 
явно надаване за отдаване подь наемъ 
на наематедъ за срокъ отъ 2 години счи-
танъ отъ утвърждаване търга до I. IX. 
1928 г. скотовъдната нива въ мъетно-
стъта „Демпръ Юрду" въ землището на 
с. Татаръ-Махле състояща се отъ 8 пар
цела, както следва: 1-я парцедъ отъ 12 
цекара, а останалитъ 7 парцела отъ по 
11 декара. 

Залогъ се иска 10%-
Първоначална оценка на дек. 100 лв. 
Надаването ще бжде на парцедъ. 
Тържнитъ книжа еж на разположе

ние на инторесующитъ се всеки при-

Разноскитъ за публикация, гербъ в 
др. еж за смътка на наемателя. 

Чл. Чд. 125 и 127 отъ 3. Б. О. П. 
с& задължителни за г. г. конкурентите. 

Председатель Кметъ: не се чете 
Отчет. Секр. биряикъ: не се чете 

1-1—42 

Съобщение. 
Ветеринарните, власти еж. открили 

болестьта „шарка" по овцетъ въ край
граничните до Романия села, а именно: 
Печелий, 1{апуджимахле и Орта-киой. 

Понеже болестьта е една отъ най-
опаенитъ за овцевъдцитъ, която и на
нася най-голъми стопански вреди и за
губи, то за навременното п огранича-
вание и прекратявание налага се въ то
зи случай голъма бдителность на сами-
тъ овчари и местнитъ общински власти, 
главно по отношение пронасянето на 
овцетъ отъ едно мъсто на друго, което 
винаги тръбва да се извършва съ зна
нието на ветеринарните власти и тамъ 
кждъто евентуално би се появила бо
лестьта, стопанитъ имъ, съгласно зако
на и интереейтъ имъ, о& длъжни свое
временно да съобщатъ на мъстнитЬ вла
сти, като изолиратъ болнитъ. 

Болестьта, по всъка вероятнесть, се 
пренася отъ пограначнитъ села на Ро
мания, кждъто тя по настоящемъ вър
лува. 

Варнен. Окр. Ветер. Лъкарь 

Печат, и хромолит. „Просвещение" 
П. Звнгиноаъ. пор. № 492 


